
G. Petrovič, koja je bila potreba koja vas je inspirirala za lansiranje Sumit100 
događaja? 
Integracija je preduslov rasta i to je primarni motiv inicijative Samita100 biznis lidera regiona. 
Pojedinačno svaka od naših zemalja u regionu mala je i skoro beznačajna sa stanovišta 
globalnog tržišta. Strani kapital traži ekonomiju obima (economy of scale) da bi realizovao 
svoj zahtevani povrat na investiciju – udruživanjem mi postajemo teritorija od 22 miliona 
stanovnika na bilo koji način vezani za nas da obezbedimo velike projekte i poslove. 
 
VEČ… 
 
Cilj Samita100 je da pokrene intenzivan razgovor predvođen biznis liderima čitavog regiona o 
preuzimanju odgovornosti  za čvršće povezivanje regiona kroz sagledavanje i identifikaciju 
konkretnih projekata saradnje, otklanjanje prepreka koje danas koče bolju saradnju (od 
regulatornih do onih koje se tiču još uvek prisutnih predrasuda) i prepoznavanje potencijale 
regiona i načina za njihovo ostvarenje.   
Gdje vidite njegov primarni doprinos i kakvo je bilo vaše iskustvo na skupu u CG? 
Primarni doprinos je upravo u tome da pravimo jak network biznis lidera regiona koji je sam 
po sebi već doprinos regionalnom dijalogu kao preduslovu re-integracije regiona. Dodatno, 
network i dijalog u biznisu su sigurna platforma za projekte i upravo se to desilo na prvo 
održanom Samitu100 u Aranđelovcu – osnovan je regionalni građevinski konzorcijum Feniks 
koji je okupio prvo srpske i slovenačke građevinske kompanije radi zajedničkog nastupa na 
trećim tržištima koji znaju reference nekadašnjih jugoslovenskih građevinara (Rusija, Afrika, 
bliski Istok, itd). Do sada su Feniksu pristupile i građevinske kompanije iz Bosne i 
Hercegovine i Crne Gore i sada predstavljaju jak potencijal za nastupe na velikim tenderima 
za izgradju kliničkih centara u Libiji ili olimpijskih kapaciteta u Sočiju u Rusiji. 
Drugo, zajednički glas 100 najuticajnijih biznis lidera postaje glas koji ni politika ni mediji ne 
mogu da ignorišu i to je dodatni doprinos ove inicijative. Upravo se to desilo i u Aranđelovcu 
i sada u Crnoj Gori ali i između dva skupa. Nema političkog lidera sa kojim smo razgovarali 
da nije 100% podržao ovu inicijativu.  
A ono što je na mene ostavilo najjači utisak na skupu u Crnoj Gori je upravo ta spremnost 
vodećih biznis lidera regiona da sednu, bez sujeta i predrasuda i brainstorm-uju o idejama 
regionalne saradnje u pet identifikovanih potentnih oblasti – energetici, građevini, ICT-u, 
hrani i turizmu. Takođe, od velikog je značaja spremnost političkih lidera, da slušaju i podrže 
dobre ideje. Posle skupa u Crnoj Gori uveren sam da je ova inicijativa prava stvar. 
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